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Ældrerådet

Referat fra møde
Torsdag den 3. september 2020 kl. 09:00 - 12:00 Byrådssalen, Rådhuset

MØDEDELTAGERE
Formand: Lissi Gyldendahl
Næstformand: Arne Christensen
Kasserer: Jørgen Hansen
Sekretær: Vibeke Davids Hansen
Vicki Hansen

Karsten Roed
Christian Heiberg
Søren Holmgaard
Jimmy Sarvad
Lise-Lotte Tøttrup (sekretær / referent)

Referat 
Sag nr. 1 Godkendelse af dagsorden og referat fra den 6. august 2020

Mødeleder Søren Holmgaard
Dagsorden og referat blev godkendt.

Sag nr. 2 Orientering fra kommunen 
Kl. 9:15 – 9:45 v/ Susanne Jørgensen, leder af Døgnplejen
Susanne takkede for invitationen.

Susanne præsenterede organiseringen i Døgnplejen herunder den forventede 
organisationsændring, hvor Døgnplejen flyttes fra det nuværende Center for 
Voksenstøtte og Rehabilitering til Center for Sundhed og Døgnpleje.

Susanne orienterede om større opgaver, der på nuværende tidspunkt optog 
Døgnplejen:

 Skærmbesøg 
Der var en dialog om hvordan dette kunne foregå.
Ældrerådet havde en bekymring omkring, at borgerne blev pålagt 
skærmbesøg.
Susanne understregede, at det blev tilstræbt, at det ikke ville ske.

Karsten Roed orienterede om, at der som vågekone var lang ventetid på 
sygepleje om natten. Der var en kort dialog omkring dette.

 Døgnplejen var ved at indføre ”Kom trygt hjem”.   
Susanne orienterede om, hvad det indeholdt.
Døgnplejen var i dialog med Rehabiliteringsafdelingen om, hvordan den 
bedste udskrivning kunne foregå.

Ældrerådet bemærkede, at det var et rigtigt godt tiltag
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 Covid 19
Ældrerådet spurgte ind til, hvordan værnemidler blev brugt i hjemmene.
Ved mindre end 1 meter til borgeren skulle medarbejderen bruge visir.

Der var fortsat stor fokus på Covid og udviklingen hen over efteråret.

 Projekt omkring sygefravær
Hvad projektet konkret gik ud på var fortsat ikke endelig udmøntet, men 
det var et projekt, der havde stor fokus.

Ældrerådet spurgte ind til sygefraværs procenten.
Susanne orienterede om, at fravær i Døgnplejen på nuværende tidspunkt 
lå på ca. 7 procent, og at den var faldet fra ca. 9 procent.

Af yderligere områder der havde Døgnplejens opmærksomhed var: 
 Udvikling af akutfunktionen
 Fastholdelse og rekruttering
 Kompetenceudvikling
 Kommende sundhedshus
 KOL-monitorering

Susannes præsentation er medsendt referatet som bilag. 

Sag nr. 3 Orientering fra formand
3.1 Kommunikation med administrationen/politikerne siden sidst
Ældrerådets forslag til valgprocedure var sendt til Klaus G. Kolberg med 
anmodning om forslag til mødedato for drøftelse af Ældrerådets forslag.
Et møde med administrationen ville finde sted den 10. september 2020.

Ældrerådet havde sendt input til dagsordenen til dialogmødet med 
Velfærdsudvalget.

Formanden havde pr. mail på Ældrerådets vegne bedt Hanne Larsen om en 
opfølgning på mødet den 10. juli 2020. 
Hanne Larsen havde orienteret Karina og hendes leder Chalotte Bidsted.

3.2 Møde i Regionsældrerådet den 20. august 2020
Der havde været et oplæg ved Trine Sander Pedersen, Speciaelansvarlig 
overlæge, ved Medicinsk afdeling, Geriatrisk område, Herlev/Gentofte Hospital.
Trine Pedersen havde blandt andet fortalt om, hvordan man holder raske ældre 
raske, og hvordan man kunne have et godt ældreliv trods sygdom.
En spørgeskemaundersøgelse hvade vist, at 32 % af de ældre har én kronisk 
sygdom, 16 % har to kroniske sygdomme og 12 % har tre kroniske sygdomme. 
40 % var uden kroniske sygdomme. 
Slidgigt, rygsygdom og luftvejs sygdomme er de mest udbredte.
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3.3 Danske Ældreåds temakonference oktober 2020
Søren, Arne og Lissi var tilmeldt den 19. oktober i Køge
Jørgen og Christian var tilmeldt den 20. oktober i København
Der var repræsentantskabsmøde og Vingstedskonference den 24. november 2020, 
hvor Ældrerådet kunne stille med to stemmeberettigede. 

På Vingstedmødet ville Lissi og Christian deltage.

3.4 Trykning af årsrapport og indstik til AD-brochuren
Da Ældrerådet intet havde hørt fra Bjerre trykkeri, undersøgte Arne og Lissi andre 
muligheder.
Årsrapporten og indstikket er nu trygt hos KLS Pres, hvilket er samme sted som 
ÆldreSagen får trygt deres blade.

Der var blevet trykt 1.200 indstik til kr. 600 og 100 årsberetninger til kr. 1.100 
eks. moms

3.5 Ældreråd eller Senioråd
Formanden foreslog at udsætte drøftelserne til juni mødet 2021.
Dette var der enighed omkring.

Lissi havde til Ældrerådet udsendt information fra Movia omkring priser rabatter 
med mere.

Sag nr. 4 Sager til høring 
Velfærdsudvalget
Social- og sundhedsudvalget

Høringssvar blev gennemgået og sendt til Byrådssekretariatet.

Høringssvar vedr. budget 2021-2024
Lissi havde fremsendt et oplæg til Ældrerådet.
Ældrerådet aftalte at holde møde mandag den 14. september 2020 kl. 9:00 – 
12:00 for at gennemgå materialet og aftale det videre arbejde med høringssvar.
Mødet afholdes i mødelokale FL12, Lundevej 11, Frederikssund.

Sag nr. 5 Økonomi (orientering)
v/ Jørgen Hansen
Jørgen orienterede kort, og der var ikke yderligere bemærkninger.

Sag nr. 6 Ældrerådets forslag til Valg procedure
Ad-hoc gruppen, Søren, Jørgen og Lissi havde udarbejdet et forslag til 
Valgprocedure.
Materialet blev sendt til Klaus Kolberg 11. august 2020.
Arbejdsgruppen var inviteret til møde med administrationen torsdag den 10. 
september 2020 kl. 11:00-12:30.
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Sag nr. 8 Dialogmøde den 8. september med velfærdsudvalget
Dagsordenen var sendt til Ældrerådet.
Afbud til mødet fra Carsten, Vibeke og Arne

Administrationen orienterede om, at der ikke var nogen forplejning ved mødet.

Punkt 6 på dagsordenen til dialogmødet: Fællesmøde med Bruger- Pårørenderåd.
Ældrerådet havde en dialog omkring fællesmøder og var enige om, at hvis der var 
sammenfald af punkter, var et samlet møde i orden.
Det skulle dog ikke afløse de to årlige dialogmøder med som Ældrerådet havde 
med Velfærdsudvalget.

Vedrørende punktet ”Udvikling af Covid-19 smitte” havde Ældrerådet fortsat et 
ønske om en dialog eller en skriftlig redegørelse. 

Sag nr. 9 Årshjul (beslutning)
Revideret årshjul var fremsendt til Ældrerådet inden mødet.
Ingen yderligere bemærkninger.

Sag nr. 10 Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i (orientering)
Jimmy havde fået invitation til to møder på Tolleruphøj.
Møderne var dog blevet aflyst.

Lissi havde været til møde med samrådet 1. september. 2020.

Søren, Arne, Lissi og Christian skulle holde møde med de øvrige 
ældreorganisationer. Her skulle der blandt andet være en dialog omkring 
afholdelse af det tidligere aflyste møde i Elværket.

Der var en dialog i Ældrerådet om, hvordan sådan et møde kunne afholdes. 
Der kunne i Elværket være 70 personer.

Sag nr. 11 Orientering fra fagudvalg (orientering)
Kultur- og Fritidsudvalget v/ Vibeke
På dagsordenen til mødet den 13. august var blandt andet 

 Fremtidsplaner, herunder et maritimt center
 Procesplan for fritidspolitikken
 Årskort til svømmehal - 33 pensionister med årskort får 3 måneder gratis.
 Der var udfordringer omkring stisystemet ved svømmehal

Søren orienterede om, at oprettelse af Egnsteater var godkendt.

Der var en dialog omkring svømmehallen og parkeringsmuligheder særligt for 
handicappede.

Plan- og Miljøudvalget v/ Arne og Søren, ingen kommentarer
Teknisk udvalg v/ Christian og Søren, der afventes en trafikplan ellers ingen 
kommentarer
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Sag nr. 12 Ældrerådets info. til lokalavisen (beslutning)
V/ Vibeke 
Vibeke orienterede om oplægget til annoncen.
Oplægget fremsendes til administrationen, så det kommer i avisen i uge 38, den 
16. september 2020.
Se nedenstående svar fra Steven Rønnenkamp Holst, Kommunikationsafdelingen.

Er var en undren fra Ældrerådet over manglende annoncering i uge 35.
Administrationen rettede derfor en henvendelse til Steven Rønnenkamp Holst, 
kommunikationskonsulent.

Steven har til administrationen skrevet nedenstående, som hermed bringes videre 
til Ældrerådet:
”Frederikssund Kommune indrykker en infoannonce i de lokale ugeaviser 
gennemsnitligt hver anden uge i løbet af året. I retningslinjerne for Frederikssund 
Kommunes infoannonce, står formålet beskrevet som: Et tilbud til forvaltninger og 
afdelinger om at få budskaber formidlet ud til kommunens borgere. 
Annoncen indeholder derfor:

- Tilbud til borgerne (f.eks. rygestopkurser, forløb for kræftramte, 
arrangementer/aktivitetstilbud på institutioner og lign.).
- Kampagner.
- Events.
- Offentlige høringer.
- Information om valg og folkeafstemninger.
- Borgermøder.
- Byrådsmøder.

Frederikssund Kommune kan derfor ikke tilbyde råd, nævn eller andre 
grupper/organisationer plads i den kommunale informationsannonce. 
En undtagelse herfra er f.eks. behørig omtale af Ældrerådsvalget, som er en 
valghandling kommunen forestår.”

Sag nr. 13 Eventuelt
Arne efterlyste et der blev lavet en plan for omdeling af brochure.
Der var ca. 1.100 brochure til omdeling.

Ældrerådet havde en dialog omkring, hvor der kunne omdeles materiale.
Der var flere steder, hvor der ikke måtte ligge brochurer, hvilket gjorde det 
vanskeligt at få dem uddelt.

Vibeke bemærkede, at Ældrerådet skulle overvejede, hvor de blev lagt, da de ofte 
ikke blev taget med.
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Sag nr. 14 Næste møde

Ordinært møde i Ældrerådet afholdes den 1. oktober 2020, kl. 9:00, mødelokale 
FL12, Lundevej 11, 3600 Frederikssund.

Mødeleder ved ordinære møder i 2020 fremgår af nedenstående tabel.

Dato Mødeleder
 9. januar Lissi
 30. januar Vibeke
27. februar Arne
 26. marts Aflyst
 30. april Aflyst
 28. maj Christian
 6. august Vicki
 3. september Søren
 1. oktober Jørgen
 29. oktober Jimmy
26. november Karsten


